

Harangues du Trône, &c.

97

(Sir GEORGE PREVOST, Gouverneur, 1813.)

Gentlemen of the Legislative Council,

" I thank you for your Address, so strongly evincing your loyalty and attachment to His Majesty's Person and Government.

" The assurances you have given me of your support and of your earnest desire to promote the security, and preserve the happiness of this part of His Majesty's Dominions, encourage me to persevere in the measures I have hitherto adopted for its safety and welfare.

" The constant employments of my thoughts, and the most earnest wishes of my heart, tending wholly to the safety and prosperity of this important branch of the Empire; I confidently rely upon your able and ready assistance in enabling me to complete whatever remains to be done for the accomplishment of these objects, and successfully to contend against the difficulties of the present crisis."—
J. C. p. 24.

Monday, 15th February, 1813.
His Excellency Sir GEORGE PREVOST, Baronet, and Governor in Chief, being seated in the Chair on the Throne, the Speaker commanded the Gentleman Usher of the Black Rod to let the Assembly know " It is His Excellency's pleasure, they attend Him immediately in this House."

Who being come, with their Speaker,

His Excellency the Governor in Chief was pleased to speak as follows:

Gentlemen of the Legislative Council, and Gentlemen of the House of Assembly;

" His Majesty's service requiring my immediate presence near the Frontier, I am under the necessity of closing the present Session.

" I avail myself, with great satisfaction, of this opportunity to thank you for the zeal and promptitude with which you have dispatched the public business, and for the laws you have passed, so necessary for the safety and welfare of the Province in this important crisis of our affairs, when every nerve is strained by the Government of the United States, for the subjugation of this portion of His Majesty's Empire.

" I have again to congratulate you upon the signal success which has attended His Majesty's Arms in Upper-Canada, where, under Divine favour, and by the skill and valour of His Majesty's Regular and Militia Forces, another attempt of the enemy to invade that Province, has terminated in their complete defeat.

" The firm and noble stand which Russia has made in defence of her independance, and the brilliant advantages which her Forces have lately gained over the invading Foe, afford the well grounded hope, that her ultimate success in the great contest in which she is engaged, will prove the downfall of her Enemy, and at length, restore tranquillity to the world.

Gentlemen of the House of Assembly,

" The liberality with which you have granted to His Majesty the supplies necessary for the public service, demand my warmest acknowledgments.

Messieurs du Conseil Législatif,

" Je vous remercie de Votre Adresse, qui démontre si fortement votre loyauté et votre attachement à la Personne de Sa Majesté, et à Son Gouvernement.

" Les assurances que vous m'avez données de votre soutien, et de votre désir empressé de promouvoir la sûreté, et conserver le bonheur de cette partie des Domaines de Sa Majesté, m'encouragent à persévérer dans les mesures que J'ai prises jusqu'à présent pour sa sûreté, et son bonheur.

" Mon esprit et mon cœur n'ont d'autres pensées et d'autres désirs, que la sûreté et la prospérité de cette Branche importante de l'Empire; Je me repose avec confiance sur l'assistance prompte et efficace que Je recevrai de vous, pour m'aider à achever tout ce qu'il y encoire à faire pour l'accomplissement de ces objets, et pour surmonter heureusement les difficultés de la crise actuelle.—J. C. p. 70.

Son Excellence, Sir GEORGE PREVOST, Baronet et Gouverneur en Chef, étant assis dans la Chaise sur le Trône, l'Orateur a ordonné au Gentilhomme Huisier de la Verge Noire, d'informer l'Assemblée, " Que c'est le plaisir de Son Excellence, qu'elle vienne le trouver immédiatement dans cette Chambre."

Lundi, 15^e Février, 1813.

Laquelle étant venue, précédée de son Orateur,

Son Excellence le Gouverneur en Chef a bien voulu faire la Harangue suivante:

Messieurs du Conseil Législatif, et Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

" Le Service de Sa Majesté, exigeant ma présence immédiate sur la Frontière, Je suis dans la nécessité de terminer la présente Session.

" Je saisis avec beaucoup de plaisir cette occasion de vous remercier, d'avoir expédié les affaires publiques avec zèle et promptitude, et d'avoir passé des Loix si nécessaires à la sûreté, et au bonheur de la Province, dans la crise sérieuse où nous nous trouvons, les Etats-Unis mettant tout en œuvre pour subjuguier cette portion de l'Empire de Sa Majesté.

" J'ai encore cette fois, à vous féliciter d'un succès signalé que les Armes de Sa Majesté, viennent d'obtenir dans la Province du Haut-Canada, où, grâce à la Providence Divine, et à la valeur et habileté des Troupes régulières de Sa Majesté, et de la Milice, une nouvelle entreprise de la part de l'Ennemi, pour l'invasion de la dite Province, n'a aboutie qu'à la défaite entière des agresseurs.

" La ferme et noble attitude de la Russie, dans le soutien de son indépendance, et les brillants avantages que ses forces ont dernièrement remportés sur l'Ennemi, qui prétendoit l'envahir, nous donne l'espérance la mieux fondée, que son succès final dans la querelle où elle est engagée, opérera la chute de son Ennemi, et rendra enfin la tranquillité au monde.

Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

" La libéralité avec laquelle vous avez accordé à Sa Majesté, les subsides nécessaires au Service public, demande mes plus vifs remerciements.

B b